

Dagsorden og Referat af Menighedsrådsmøde

onsdag den 8. januar 2020 kl. 17.30

Mødedeltagere: Jørgen Løvstad (JL), Lene Ahrenfeldt (LA), Kaj Lauritsen (KL) Annie Pedersen (AP), Torben Pedersen, (TP), Vibeke Pedersen (TP), Jørgen Andersen (JA), Ketty Nielsen (KN)

1. Godkendelse af dagsorden AP :**Godkendt**
2. Nyt fra Præsten:
3. Beslutte om vi skal indføre at trosbekendelsen synges? JL: **Besluttet, kommer i kirkebladet**
4. Anvende en anden nadverliturgi JL: **Besluttet at anvende anden forslag, C i salmebogen. Kommer i kirkebladet.**
5. Indkøb af lys til julekrybbespil på gavlen til næste jul? JL: **JL undersøger nærmere, hvad der er at få. Drøftet det skal være noget stilrent. Drøftet at have lys i kirken fra sidst om eftermiddagen til kl. ca. 23. JA arbejder videre med ideen.**
6. Indkøb af kor-mikrofoner JL: **JL undersøger priser og punktet udsættes til senere tidspunkt.**
7. Lukket pkt. JL
8. Præsten som mentor/gejstlig vejleder af kirke- kulturmedarbejderen JL: **Et initiativ fra biskoppen, praktiseres allerede i Thorning menighed, hvor der er en god dialog mellem præst og kirke-kulturmedarbejder.**
9. Indsamling hver søndag i vore kirker – formål annonceres under bekendtgørelser JL: **JL kommer med et udspil, og punktet sættes på igen på et senere tidspunkt.**
10. Indkøb af salmebøger / højskolesangbøger i år EA: **Der er sat 15.000 kr. af til formålet. Der er p.t. mest behov for nye salmebøger. Vi køber salmebøger i denne omgang og sætter højskolesangbøger på som ønske til næste års budget, så vi kan få den nye udgave, der udkommer her i 2020.**
11. Fjernelse af borde og stole bag orglet AP for Lene: **Der må ikke stå noget bagved orglet af hensyn til rumklangen. Besluttet at flytte bordet ned i depotet i sognehuset og lade stolene flytte længere tilbage i kirken, da der af og til er brug for stolene i kirken. KL og LA sørger for at få bordet ned i sognehuset.**
12. Mulighed for at aflåse kirken før og evt. efter en gudstjeneste, hvor det nye lydanlæg er på AP for Lene: **Besluttet, at det er ok at låse korterevarende. LA laver skilt, der kan sættes op, når kirken er låst.**
13. Status på købekort VP: **Vi mangler underskrift og billede af JA**
14. Status på præsteboligen JA: **Der har været afholdt Byggemøde 7.1. Byggeriet er ca. 14 dage bagud. Huset forventes dog klar til Åbent Hus 16.2. Økonomien holder. Der mangler bl.a. gelænder ved trappen. Der var enighed i MR om, at der sås græsplæne til terrassen og lægges lidt pænere, lys grus i gårdspladsen. VP gjorde opmærksom på, at der også kommer udgifter fra tinglysning. Der kommer ingen glas i døren til soveværelset, som oprindeligt planlagt. Derimod har JL ønske om et vindue over døren, så der kommer lys ind. Der kommer**

samme indskrift over hoveddøren som på den gamle præstebolig. Det har været oppe at vende, om der skal årstal på ?

15. Skiltet med Sognehuset AP: Udsættes til senere. Vi klarer os indtil videre med postkasserne, der er påført adresser.

16. Spil til tirsdagssang på Bakkegården EA: Der er god tilslutning til tirsdagssang på Bakkegården, som afholdes i samarbejde med Brugerrådet. En udfordring har været, at der har manglet en fast pianist. LA spiller til gudstjeneste den sidste tirsdag i hver måned. Forslag at betale Sidse for at spille ind til sommerferien på de tirsdage, hvor LA ikke er med. Pris 1.000 kr. om måneden. Drøftet, at det skal meldes ud, at tirsdagssang er for alle, der gerne vil synge. D er laves omtale i kirkebladet. Den 5.2. er der generalforsamling i Brugerrådet. EA deltager og fortæller om Tirsdagssang og tilbyde Brugerrådet at være med til at betale for Sidse indtil sommerferien. Det er i forvejen MR, der afholder udgifterne til forplejning. Der var enighed om at prioritere forslaget – vigtigt at vi finder i budgettet, hvor pengene skal tages fra.

17. Skal vi have en repræsentant i Museumsforeningen, nu Torben er trådt ud AP : Vi ønsker ikke længere præsentation i Museumsforeningen. AP giver besked til Museumsforeningen. ✓ 14/11-20

18. Fremvisning af præstegården 16.2. og præstegårdsudvalget AP: Præstegårdsudvalget er tovholder på Åbent Hus arrangement 16.2, herunder kontakt til pressen. Drøftet ændret program:

Kl. 9.30 møde med menigheden i Thorning. Forplejning kaffe og rundstykker. ✓

Kl. 10.30 Gudstjeneste,

Kl. 11.30 Åbent hus for menighederne i Thorning, Grathe og Vium og håndværkere med efterfølgende (indvielsesfest i sognehus kl. 12.15.) ✓

Forplejning snitter mv. (Der er bestilt snitter ved Hanne Christensen)

Da andet program er annonceret i kirkeblad er det drøftet, at lave flyers, der deles rundt i Thorning by + opslag ved købmand om ændret program. ✓

JA og TP konsulterer Præstegårdsudvalget om ovenstående forslag til ændringer i programmet.

Evt. ændret program skal være KN i hænde senest 21.1. af hensyn til annonce i Kj. Tidende. Tilmelding til Jonna senest 9.2.

19. Nytårsmødet 15.1. AP: TP, EA og AP bager boller. Vi mødes 18.30 og gør klar. VP tager mod betaling. LA spiller til fællessang. EA har kontakt til foredragsholder. Øvrige aftaler fremgår af referat fra Aktivitetsudvalgsmøde 7.1.

20. Orientering fra:

Formand AP: Provstiet har inviteret menighedsrådene i Gl. Kjellerup kommune til økonomisamtaler 20.2. Der er sat en time af til hvert råd. AP, TP, VP og JA deltager. Invitation ligger på DAB. Mødet forberedes på næste MR-møde.

Kontaktperson JA: Ja er blevet kontaktet af Riis Rejser, der gerne vil komme og fortælle om ture. JA svarer Riis Rejser, at vi ikke er interesseret, da vi ikke har det store behov.

Kirkeværgen EA: EA har talt med tømreren, der har taget mål til nyt vindue, der sidder mod nord i graverhuset. Han skifter det, når vejret bliver godt.

Kasserer VP: VP beder os sende ønsker til budget 2021 inden næste MR-møde, så hun kan have udkast med.

Sekretær KN :

Præstegårdsudvalg JA: Se pkt. 14.

Kirkegårdsudvalg TP

Aktivitetsudvalg KN: Der er spurgt til budget for aktiviteter i 2020. Vedr. Sorgens Værksted 25.1. sørger JL for annonce. Øvrige aftaler fremgår af referat fra udvalgmøde 7.1.

Koncertudvalg KN: Møde 14.1. skal evt. flyttes. LA indkalder.

20. Eventuelt og ny mødedato AP: Postkasse ved præstegård er sprængt i stykker. Drøftet, hvad der skal købes ind af ny postkasse.

Det er i tidligere MR-møde besluttet ikke at indkøbe nyt cykelstativ. KL sørger for, at få det op, vi har.

Vedr. Sognehuset: Drøftet hvem der har ansvaret for forskellige praktiske opgaver, som sætte affaldsspand ud, rydde op på depot mv. Det er alles ansvar.

Forslag fra KL om at sælge lysestager, der aldrig bliver brugt og lave børnehjørne i kirken for pengene. EA arbejder videre med forslaget

Næste møde: 3.2. kl. 16.30 – 18.30.

Ref. KN 3-2-2020

Gymin Pedersen
Jesper Andersen
Ketty Nielsen

Torsten Paulsen
Ellen Andersen